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Anteckningar från möte med Mölndalsåns vattenråd på 

Göteborgsregionen (GR)/Teams den 10 mars 2023 
 

 

Närvarande:  Bengt Johansson (M), Härryda kommun (ordf.) 

Peter Krahl Rydberg (MP), Bollebygds kommun  

Matilda Lindström, Bollebygds kommun 

Sören Rasmussen (SD), Bollebygds kommun 

Ann Rane, Mölndals stad 

My Högfeldt (MP), Mölndals stad 

Kristina Bodin, Mölndals stad 

Inger Kjellberg, Kretslopp och vatten i Göteborg 

Josefine Evertsson, Miljöförvaltningen i Göteborg 

Olle Adolfsson (S), Lerums kommun 

Axel Lindqvist, Lerums kommun 

Lars Gustafsson (C), Lerums kommun 

Torbjörn Löfgren, Mölndalsåns Fiskeråd 

Lilian Samuelsson, LRF 

Michael Nilsson, Naturskyddsföreningen Härryda 

Ragnar Lagergren, Kontaktperson Länsstyrelsen Västra Götalands län 

Monica Dahlberg, GÄVVF/Göteborgsregionen (GR), sekr. 

1. Val av ordförande för mötet 

Bengt Johansson valdes som ordförande för mötet. 

2. Mötet öppnas 

Bengt Johansson öppnar mötet. 

3. Godkännande av dagordningen 

En punkt läggs till gällande ökade halter av metaller i Mölndalsån.  

Dagordningen godkändes med det tillägget. 

4. Föregående mötes anteckningar 

Anteckningarna godkändes och läggs till handlingarna. 

5. Meddelanden 

• Monica informerade om att Göta älvs vattenvårdsförbund, där Mölndalsåns 

vattenråd ingår som ett nätverk, har sitt årsmöte den 19 april i Kungälv. 
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Inbjudan kommer att skickas ut till representanterna i Göta älvs, Mölndalsåns 

och Säveåns vattenråd. I programmet ingår bl a redovisning av resultat från de 

undersökningar av Bottenfauna och Kiselalger som utförts under 2022.  

• Ragnar informerar om att det handläggs ett ärende hos Länsstyrelsen nu 

gällande kanalmurar längs Mölndalsån i Göteborg 

• Samverkansprocessen gällande NAP (Nationell plan för moderna miljövillkor för 

vattenkraften) är nu inne i förslagsfasen där man nu efter analysen landat i 

förslag på åtgärder som innebär att prioriterade miljöanpassningar beskrivs per 

anläggning i prövningsgruppen Mölndalsån. Detta kommer inom kort att skickas 

ut till vattenrådet på remiss. 

• En ny Vattendelegation för Västerhavets vattendistrikt har utsetts.  

• Indelningen av vattenförekomster föreslås att ändras nu inom cykel 4. Inte så 

stora ändringar inom Mölndalsåns ARO men det tillkommer vattenförekomster för 

Lilla Härsjön och Lilla Delsjön samt att sträckan i Mölndalsån mellan 

Kålleredsbäckens inflöde och Mölndalsåns utlopp i Säveån blir en 

vattenförekomst, från att tidigare varit flera (Kålleredsbäckens inflöde-Liseberg, 

Ullevi-Liseberg/Delsjöbäckens inflöde och Gullbergsån). Dessa ändringar kommer 

inte att läggas in i VISS förrän version 2.0 kommer. 

 

Vattenrådet lyfter att man gärna vill få möjlighet att tycka till om indelningen av 

vattenförekomster. 

 

Olle undrar vad det kommer att innebära praktiskt? Ragnar svarar att de nya 

sjöarna kommer att få egna MKN (Miljökvalitetsnormer) för sjöar och klassas 

som sådana, har tidigare klassats som vattendrag. 

Josefine undrar om det innebär att vattenförekomsten som vattendrag benämnd 

Lilla Delsjön +bäck mellan Delsjöarna i och med det försvinner? Svaret är ja.  

6. Dagens art 

Punkten skjuts till nästa möte då Michael inte hunnit förbereda en presentation. 

7. Politisk representation från kommunerna inom vattenrådet 

Läget vid skrivande av anteckningarna: 

Bollebygd: Ordinarie är Peter Krahl Rydberg (MP) och ersättare Sören Rasmussen (SD) 

Härryda: Ordinarie är Bengt Johansson (M) och ersättare är Erik Lagerström (L) 

Lerum: Ordinarie är Olle Adolfsson (S) och ersättare Lars Gustafsson (C) 

Mölndal: Ordinarie är Bernt A Runberg (S) och ersättare My Högfeldt (MP) 

Göteborg: Ordinarie är Maria Granath (C) och ersättare är Mattias Kindstrand (M) 

8. Val av ordförande och vice orförande för Mölndalsåns vattenråd samt tillägg 

för val av valberedning inför nytt val om två år (början av 2025) 

Valberedning (Bengt Johansson och Torbjörn Löfgren) presenterade sitt förslag. 

Bengt Johansson, Härryda kommun, valdes till ordförande och Bernt A Runberg, Mölndals 

stad, valdes till vice ordförande.  

Båda valdes på två år med möjlighet till omval i ytterligare två år. 

Till valberedning inför nytt val om två år valdes Torbjörn Löfgren, Mölndalsåns fiskeråd 

och Lilian Samuelsson, LRF. 

https://www.vattenmyndigheterna.se/vattendistrikt/vasterhavet.html
https://www.vattenmyndigheterna.se/vattenforvaltning/tillstandet-i-vattnet.html
https://viss.lansstyrelsen.se/Waters.aspx?waterMSCD=WA73319439
https://viss.lansstyrelsen.se/Waters.aspx?waterMSCD=WA17398396
https://viss.lansstyrelsen.se/Waters.aspx?waterMSCD=WA23915023
https://viss.lansstyrelsen.se/Waters.aspx?waterMSCD=WA87990815
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9. Åtgärdssamordnare för Mölndalsåns ARO via Härryda kommun. 

Inget besked från Länsstyrelsen om att man kan få medel för åtgärdssamordning inom 

ett bredare åtgärdsområde än just övergödning, varför vattenrådet inte avser att söka 

pengar för 2023. 

Har framförts ett förslag från Härryda kommun, som planerar att anställa en åtgärds-

samordnare, att del av den tjänsten skulle kunna vara för alla kommuner inom 

avrinningsområdet. Övriga kommuner bidrar i så fall till tjänsten och skriver avtal om 

detta med Härryda kommun. Åtgärdssamordnaren skulle i så fall för den delen av 

tjänsten samverka med vattenrådet. 

Thomas Hammarlund skulle till detta mötet ha tagit fram ett förslag till upplägg, men han 

har tyvärr inte hunnit det varför frågan hänskjuts till nästa möte. 

Härryda kommun återkommer vid nästa möte med ett förslag till upplägg. 

My inflikar att det vore positivt om det går att lösa. 

10. Yttranden 

Samråd förslag till ny översiktsplan för Härryda kommun  

(Samrådstid 2023-01-16 ─ 2023-03-17, handlingar utskickad till 

vattenrådet via mail 2023-01-16) 

Det till vattenrådet utskickade utkastet till yttrande gicks igenom.  

Framfördes att det bör läggas till något om vad de olika ekosystemtjänsterna som nämns 

bidrar med. 

Datum i utkastet gällande beslut om vattenskyddsområde för Rådasjön är felaktigt och 

ändras till 2022-12-20. 

Michael Nilsson, SNF, lyfte in ett antal punkter för komplettering av yttrandet. 

Vattenrådet beslutade att dessa läggs in i slutet av yttrandet.  

Vattenrådets yttrande är sedan mötet inskickat till Härryda kommun och publicerat på 

vattenrådets hemsida. 

11. Bordet runt – Information och reflektion från vattenrådets representanter om 

vad som är på gång i de olika kommunerna/organisationerna som berör 

Mölndalsåns ARO (Stående punkt) 

Mölndal 

Ann informerar om att: 

• ÖP ska upp i KF nu i mars för antagande. 

• Miljöförvaltningarna i Mölndal och Härryda har inlett samverkan för tillståndsprövning 

enligt nya vattenskyddsområdets föreskrifter. 

• Mölndal har börjat kommunicera angående de nya vattenskyddsföreskrifterna, bl a 

angående det förbud om förbränningsmotorer som gäller om två år. Information 

kommer ges de som köper fiskekorten Gula och Blå kortet. 

• Vid Stensjö dämme pågår intrimning och flödeskontrollmätningar. 

• Forsåker inget nytt sedan förra mötet. Projektet fortskrider.  

 

https://vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad/dokument/yttranden.html
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Härryda kommun 

Bengt informerar om att: 

• Kommunens översiktsplan är ute på samråd t o m 17 mars. 

• Överföringsledning Hindås-Landvetter klar. Blir överföring från Rävlanda till Gryaab.  

• Nya vattenverket klart i slutet av 2023. 

• Kommer eventuellt att byggas ett nytt avloppsreningsverk i Bollebygd, alternativet är 

anslutning till Gryaab via Rävlanda/Hindås. 

• Bygger nya bostäder vid Rävlanda sanatorium. 

• Byggnationen vid Wendelsstrand har bromsats upp p g a ökade kostnader. 

• Byggnation vid Link 40 (vägen mot Partille) med logistik och lager, byggstart 2024. 

• Bocköhalvön ska anslutas till kommunalt VA senast 2025 

• Inget nytt om fiskvägen vid Hindås. 

Lerums kommun 

Olle informerar om att: 

• Trafiksäkerhetsåtgärder för väg 523 (Härskogsvägen) mellan E20 och E40 ute för 

granskning (13/2-17/3). Planeras att rätas ut vilket kan komma att påverka S 

Härsjön. Det finns Naturreservat och Vattenskyddsområde inom planen. 

Bollebygd 

Matilda informerar om att: 

• Kommunen utreder om man ska bygga nytt eget avloppsreningsverk eller anslut 

kommunen till Gryaab. 

Göteborgs stad 

Josefin (MF) informerar om att: 

• Många vattenverksamheter som pågår i Mölndalsån eller planeras. Svårt att bedöma 

kumulativa effekterna av alla planer. 

Har sett förhöjda halter av bl a kadmium och bly de senaste åren, vad beror det på? 

Fortsatt diskussion under ”Övriga frågor”. 

• Handlar tillsammans med Mölndal upp konsult för framtagande av lokalt 

åtgärdsprogram för de 8 vattenförekomster inom Mölndalsåns avrinningsområde som 

ligger inom Göteborgs kommun (Fattighusån, Gullbergsån, Mölndalsån (Ullevi till 

Liseberg), Mölndalsån (Kålleredsbäcken inflöde till Liseberg), Delsjöbäcken, Bäck 

mellan Delsjöarna + Lilla Delsjön, Stora Delsjön och Härlanda Tjärn).   

Länsstyrelsen 

Ragnar informerar om att: 

• Bräddningar har saknats hittills i påverkansanalysen inom vattenförvaltningen men 

det kommer med i den nya 6-årscykeln. 

Mölndalsåns fiskeråd 

• Inget nytt. 
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Naturskyddsföreningen 

Michael informerar om att: 

• Naturskyddsföreningen överklagat detaljplanen för Mölnlyckemotet till Mark- och 

miljööverdomstolen då MKB saknas. 

• Michael visar bilder från en bullervall längs Mölndalsvägen i Mölnlycke (57.649143, 

12.102145) där man lagt upp massor som runnit ut mot omgivande mark. 

Hänvisas visas till att detta bör anmälas till Miljö och hälsoskyddskontoret i Härryda. 

LRF 

Lilian informerar om att: 

• LRF har yttrat sig över Härrydas översiktsplan 

• Hade en föreläsning om vattendirektivet med Markus Hoffman 

12. Rapportering från vattenrådets pågående projekt, vad har hänt sedan sist? 

o Skyltprojekt (Michael Nilsson (SNF), Ulrika Ljungman Emma Nevander (Härryda), 

Michael Slätt (Mölndals), Josefine Evertsson (Göteborg) Axel Lindqvist (Lerum), 

Matilda Lindström, Bollebygd) & Monica Dahlberg (GR)).  

Resp kommunrepresentant i gruppen har nu ansvar för att se över skyltplatser, 

skyltinnehåll, storlek på skyltar, behov av skyltställ m.m. och kommunicera det 

med Michael som gör själva skyltunderlagen och med Ulrika som ansvarar för den 

gemensamma upphandlingen. 

o Inventering av vandringshinder – vägtrummor  

Rapport kommer när projektledaren Daniel Wendesten på Sportfiskarna är åter 

från föräldraledighet. 

o Politikerutbildning (Michael, Emma, Torbjörn & Niklas) 

- Tidplan för kommunerna: 

Rimligt att de utförs våren 2023 för att få med nya politiker. Kanske även 

ordna lokala vattendragsvandringar alt. bussresa för politiker till våren. 

När vi vet vilka som efter valet blir kommunernas politiska representanter, får de 

i uppdrag att boka in tider i sina resp kommuner. 

My: Viktigt att det blir konkret med fokus på hur politikernas beslut påverkar 

möjligheten för vattendragen att uppnå God status enl. Vattendirektivet. 

o Möten med tjänstepersoner (Michael, Emma, Torbjörn & Niklas) 

Avvaktar med att boka in träffas med kommunernas tjänstepersoner tills efter vi 

har träffat under politikerna (2023). 

Viktigt för projekten att det blir klargjort från kommunerna huruvida vattenrådet kan 

behålla kommunbidraget som betalades in 2022 eller inte till budgeterade projekt 

(skyltar och våtmarker) 

13. Övriga planerade aktiviteter/projekt för vattenrådet inkl. idébank för 

framtiden. 

- Besöka mindre vandringshinder (ej L Härsjön där vi redan varit). 

Förslag att besöka dämmen vid S Härsjön och Hornasjön till våren 2023.  
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- Besöka våtmarker. Kan ev göras samtidigt som besök vid vandringshinder. 

Blir bra inledning för att diskutera vad vattenrådet kan göra för projekt kring 

våtmarker. 

- Besök vid det nya vattenverket i Hindås och dämmet vid utloppet fr V Nedsjön 

hösten 2023.  

14. Hemsidan www.vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad (Stående punkt) 

Monica uppmanar att komma in med synpunkter och förslag till ny information att lägga 

upp på hemsidan, går bra att göra även mellan mötena om man kommer på något. 

15. Övriga frågor 

• Förhöjda halter av bl a Kadmium (Cd) och Bly (Pb) i Mölndalsån de senaste åren 

enligt Göta älvs vattenvårdsförbunds (GÄVVF) mätningar inom SRK vid Nya 

Ullevi 

Josefine lyfte frågan då hon har en del ärenden gällande vattenverksamhet i 

Mölndalsån och använder uppgifter från mätningar som görs av GÄVVF. 

Hon har noterat att framförallt kadmium men även blyvärdena i Mölndalsån har 

stigit väldigt markant senaste året och ligger nu högt över värdet i 

bedömningsgrunderna (0,08 för kadmium och 1,2 för bly). 

 

 

Ragnar har räknat på mängderna och mycket grovt räknat motsvarar en 

haltökning av Cd från ca 0,05 µg/l till ca 0,25 µg/l ungefär 30 kg/år baserat på 

årsmedelvattenföringen på 4,9 m3/s. Motsvarande haltökning av Pb från ca 0,5 

file://///grfs01.gr.to/avd/Miljösam/10_Vattenråd/Vattenråd%20Mölndalsån/Ant%20Mölndalsåns%20VR/www.vattenradivast.se/molndalsans-vattenrad
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µg/l till 1,5 µg/l innebär ungefär 150 kg ökning i blytransporten per år. Så det 

är inga små utsläpp. 

Josefine undrar om vattenrådet har några tankar kring vad detta beror på och 

undrar också om och hur detta hanteras av länsstyrelsen? Kanske har redan 

frågan diskuterats och utretts inom GÄVVF:s PoU-grupp?  

Det finns även tecken på att andra ämnen har ökat tex koppar, fosfor med flera. 

Kanske oroar jag mig i onödan, men trenden ser inte så ljus ut om mätningarna 

stämmer. 

VISS och statusklassificeringen hänger ju inte riktigt med vid sådana här 

förändringar på grund av att statusuppdatering bara görs var sjätte år. 

Eftersom uppgifter i VISS används vid miljöbedömningar finns risk att det krav 

på försiktighetsmått ställs utifrån fel fakta. 

Ann informerar om att dessa ämnen ingår i kontrollprogrammet för Forsåker 

och där har man inte sett förhöjda halter vilket tyder på att man har god rening 

där. 

Frågan lyfts vidare till Program- och utvärderingsgruppen inom Göta älvs 

vattenvårdsförbund. 

16. Nästa möte 

Kommande möten: 

• 9 juni kl. 09:00-13:00 möte med efterföljande besök vid dämmen vid utloppen från  

S Härsjön och Hornasjön. Ev också besök vid någon våtmark. Återkommer med 

mötslokal. 

• 6 oktober kl. 09:00-13:00 möte vid Hindås station med efterföljande med besök vid 

nya vattenverket i Hindås samt dämmet vid utloppet ur V Nedsjön. 

• 1 december kl. 09:00-12:00 på Göteborgsregionen (GR), Anders Personsgatan 8 i 

Göteborg 

 

 

/Monica Dahlberg, sekr. 


